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Notulen. 
 

1. Check in 
 
Lot opent het overleg en heet iedereen welkom. Er volgt een voorstelronde. Er worden vandaag 
opnamen gemaakt voor een documentaire over inburgering in Breda door Ton van Zantvoort en 
Ahmad Sherih.  
 

2. Uitvoeringsplan Thuiskomen in Breda 2022-2025 
 
Vanwege nieuwe wetgeving diende het uitvoeringsplan maatschappelijke begeleiding te worden ge-
update. De nieuwe versie is gebaseerd op het voormalige uitvoeringsplan, dus de inhoud is bij de 
partners bekend. De update heeft met name te maken met de nieuwe eisen die worden gesteld ten 
aanzien van de subsidiëring.  
De nieuwe versie van het uitvoeringsplan is gedeeld met de partners en zal ook intern nog worden 
toegelicht. Op basis van dit uitvoeringsplan kunnen de partners subsidie aanvragen. Eén partij heeft 
dit reeds gedaan, de tweede heeft dit ook inmiddels gedaan. De derde partij heeft uitstel heeft 
gekregen tot 31 januari 2024. De aanvragen worden zo snel mogelijk afgehandeld.  
Het plan Meedoen in Breda is ingediend door de drie maatschappelijke begeleiders in Breda. 
Hiervoor is eveneens subsidie aangevraagd, voor een periode van vier jaar. De overige subsidies zijn 
voor een periode van een jaar. Carien zal het plan Meedoen in Breda rondsturen. Actie 1: Carien  
 
Het uitvoeringsplan wordt doorgenomen.  
Johannes merkt op dat de inhoud niet helemaal in de pas loopt. Enkele teksten over de huisvesting 
komen niet helemaal overeen met de praktijk.   
Carien stelt voor om eerst de subsidieaanvragen te behandelen, waarna zij dit aanpast in het 
uitvoeringsplan. 
Ahmad merkt op dat Hello Breda niet worden genoemd. Hij verwijst vervolgens naar de klantreis en 
vraagt of nieuwkomers tijdens de huisvesting worden doorverwezen naar Hello Breda, zodat ze 
kunnen worden begeleid bij de inrichting van hun huis.  
Johannes zegt dat Vluchtelingenwerk een stappenplan heeft, waarin deze doorverwijzing staat 
opgenomen.  
Jos licht toe dat ondersteuning bij inrichting van de woning onder begeleiding van Vluchtelingenwerk 
plaatsvindt. De gemeente regelt de financiën daarvoor.  
Carien maakt met Johannes en Ahmad een afspraak om het uitvoeringsplan door te nemen, waarna 
zij het plan zal aanpassen. Actie 2: Carien, uitgezet. 
Peter suggereert om daar waar ‘taalmaatjes’ wordt genoemd, ‘Humanitas’ toe te voegen. Hiervoor is 
ook een afspraak gemaakt.  
Johannes vraagt door wie fietsles wordt verzorgd. 
Voor wat betreft de stand van zaken fietslessen zal Carien een overleg plannen. Actie 3: Carien, 
uitgezet 
 
Meedoen in Breda 
Peter zegt dat in oktober 2023 Humanitas overleg heeft gehad met Hello Breda, Vluchtelingenwerk en 
Buddy to Buddy, onder andere over uitbreiding van de conversatiegroepjes (niveau A0 en A1). 



Daarvoor is een concept projectplan ingediend. Dit is toegestuurd aan partijen en de gemeente, maar 
het is hier nergens terug te zien. 
Thijs acht het van belang om de status van dit plan vast te stellen, inclusief de eventuele 
noodzakelijke vervolgstappen, om het plan mee te nemen in het subsidietraject.  
Carien geeft aan dat dit plan niet via dit waardenetwerk tot stand is gekomen. Het subsidietraject 
rondom Meedoen in Breda is inmiddels afgesloten.  
Blijkbaar is ten behoeve van de subsidie een plan ingediend, waarin de aanvullende paragraaf vanuit 
Humanitas niet is meegenomen, maar daar is Humanitas niets van bekend.  
Ahmad vraagt zich af wat de reden is waarom deze aanvulling niet is meegenomen in de 
subsidieaanvraag Meedoen in Breda.  
Carien maakt een afspraak met de partners om dit nader te bespreken. Actie 4: Carien, is uitgezet 
 

3. Klantreis taal 
 
De voorinburgering bij het COA is 14 weken. Dit is een vrijwillig programma. Daarna valt de 
inburgering onder de verantwoordelijkheid van de gemeente. Omdat de gemeente vanuit 26 AZC’s 
koppelingen krijgt, is het voor de gemeente niet te doen om overal te gaan starten met inburgering. 
Totdat de ROL Heerbaan start, kan de gemeente hier dus nog weinig doen. Wel weet de gemeente of 
mensen deelnemen aan het vrijwillige programma voorinburgering van 14 weken. Tijdens die 14 
weken wordt gewerkt aan taal, CV, werkgevers. Het is een vrij breed programma, maar er is geen 
centraal landelijk curriculum. Er zit een groot verschil tussen de AZC’s. 
Zodra iemand is verhuisd wordt gestart met de opstartklas.   
Johannes geeft aan dat naast de leerbaarheidstoets ook een toets bij de taalschool wordt afgenomen. 
Hij vraagt zich af waarom twee keer een toets wordt afgenomen.  
Jos licht toe dat de toets die wordt afgelegd bij de gemeente uitmondt in een advies voor het PIP, 
waaruit blijkt of iemand wel of niet in aanmerking komt voor de B1-route. Een taalaanbieder kan daar 
niet heel veel mee, dus daarom moet nog fine-tuning plaatsvinden.  
Shirin geeft aan dat NCB kijkt of iemand langzaam, gemiddeld of snel leerzaam is en in welke groep 
iemand het beste past. Het portfolio van Taal Ideaal draagt ook bij aan het advies dat kan worden 
gebruikt door de taalaanbieder, maar Shirin geeft aan dat NCB dit portfolio bijna nooit te zien krijgt. 
Dit heeft onder meer met AVG te maken, maar zij zou graag brainstormen over hoe dit kan worden 
verbeterd. Als het portfolio bij de regisseurs ook bekend is, dan kunnen zij dit uploaden bij NCB.  
Lot zal de AVG-collega hiervoor benaderen om te bezien welke mogelijkheden er zijn. Actie 5: Lot  
Johannes geeft aan dat het PIP niet met vluchtelingenwerk wordt gedeeld, terwijl de informatie daarin 
ook voor vluchtelingenwerk van nut kan zijn. Hij zal met Jos contact opnemen om een keer aanwezig 
te zijn bij een intakegesprek.  
Shirin zegt dat in de PIP iemand vaak staat ingedeeld in de B1-route, maar waarschijnlijk wordt 
afgeschaald naar A2. Zij vraagt of ervan uit mag worden gegaan dat dit is gedekt, of dat daar nog een 
aanpassing op moet komen.  
Jos zegt dat, indien wordt afgeschaald, de nieuwe route opnieuw moet worden beschikt. Deze 
informatie moet ook aan DUO worden doorgegeven en er mag maar één keer worden aangepast.  
Shirin nodigt de partners uit om een keer bij de taalaanbieders rond te kijken en een les bij te wonen.  
Johannes vraagt waarom het zo lang duurt als iemand wil switchen van taalaanbieder. 
Shirin zegt dat hier een procedure voor is. De afspraak is dat een klant maar één keer mag switchen, 
maar als er een klacht is krijgt de taalaanbieder eerst de kans om dit te verbeteren en daarvoor wordt 
altijd een periode van een maand de tijd gegeven. Als uit de evaluatie blijkt dat er geen verbetering is, 
dan wordt de stap gezet om te gaan switchen.   
Bij de opstelling van het PIP wordt de koppeling met taalmaatje gemaakt. In de gesprekken met de 
taalaanbieders wordt gevraagd wie er interesse heeft. Daarbij wordt gekeken naar het niveau. In 
principe zijn Tulp en NCB één van de eerste partijen die zullen aanmelden. Dit gebeurt bij het Digi-
taalhuis.  
Rinske geeft aan dat, als mensen bij het Digi-taalhuis komen die nog moeten inburgeren, ze maar 
beperkt kunnen worden doorgestuurd.   
Thijs suggereert om hier een centrale afspraak over te maken, zodat een warme overdracht plaats 
kan vinden. Carien pakt dit op. Actie 6: Carien 
Shirin merkt op dat de MAP niet per sé in het derde jaar hoeft te worden gegeven, maar ook eerder 
mag worden gegeven. 
Jos zegt dat het de bedoeling is dat er vanaf medio februari een eigen regisseur komt voor het 
organiseren van het PVT event, dat naar verwachting één keer per half jaar zal plaatsvinden.  
 



Aanvullende opmerkingen op het document klantreis kunnen worden gemaild naar Carien. 
 

4. ROL Heerbaan 
 
Carien heeft zitting in de Werkgroep Asiel en Migratie. Deze werkgroep houdt zich bezig met 
tussenvoorzieningen, tijdelijke woningen en een ROL. Een ROL wordt door het COA gerealiseerd. 
Een ROL is een idee, dat bij de integrale uitvoeringsagenda 2020 door het Rijk is vastgesteld. De 
bedoeling is om in een ROL kansrijke statushouders op te vangen, die in de regio of stad gehuisvest 
gaan worden. In de ROL Heerbaan komen 364 personen te wonen, waarvan 50 amv. De planning is 
dat deze eind januari 2025 gerealiseerd is. De gemeente heeft al kennisgemaakt met de 
locatiemanager van het COA (Lynda). Aan haar is geadviseerd om deze mensen zoveel mogelijk in 
één gemeente te huisvesten. De gemeente zal daar bij het COA zoveel mogelijk op aandringen. Als 
bekend is dat ze in Breda gehuisvest worden, dan is het zinvol om alvast met de inburgering te 
starten. Met Lynda is de afspraak gemaakt om, wanneer ze klaar is met haar inwerkprogramma, ze 
met de partners aan deze tafel gaat brainstormen over de mogelijkheden om deze statushouders een 
goede daginvulling te bieden, zodat ze gemotiveerd blijven. Hierbij moet worden gedacht aan taal, 
werk, etc. 
Shirin geeft aan dat de procedures om aan het werk te gaan zonder verblijfsvergunning nog steeds 
lastig zijn. Afgelopen week is door een aantal grote werkgevers (w.o. Ikea) een brandbrief naar de 
Minister gestuurd om hier aandacht voor te vragen. Shirin zal deze brief delen. Actie 7: Shirin 
Thijs ziet iedere investering in deze mensen, die zo vroeg mogelijk in het proces wordt gedaan, als 
een waardevolle investering, onafhankelijk van waar ze worden opgevangen, want voorkomen moet 
worden dat verveling toeslaat.  
Ingrid vraagt of de komst van de ROL Heerbaan al algemeen bekend is.  
Carien zegt dat dit officieel bekend is. Er is al een participatietraject in gang gezet.  
Shirin vraagt of DUO ook een keer aan deze tafel kan aansluiten. Haar vraag is of personen al 
kunnen starten met inburgering voordat hun officiële inburgeringstermijn in gaat. Qua procedures 
dient hier helderheid over te komen.   
Shirin geeft voorts aan dat, als iemand B2 examen doet en hij haalt dit niet, het een logische stap is 
dat je wel uit het examen kunt halen of hij B1 niveau heeft. De vraag is of het mogelijk is om daar dan 
geen examen meer voor te hoeven doen. Dat bespaart het Rijk veel geld.  
Carien heeft volgende week overleg met het Ministerie van Sociale Zaken, waarin zij deze vragen zal 
aankaarten. Actie 8: Carien, vraag uitgezet bij SZW 
 

5. Planning 2024 waardenetwerk 
 
De partners kunnen zich vinden in de vergaderfrequentie van één keer per kwartaal. Daarnaast kan in 
kleinere groepen extra worden overlegd. Agendapunten kunnen door de partners worden 
aangedragen.  
 

6. Check out 
 
Jos geeft aan dat van het Team Statushouders en Inburgering, dat nu onderdeel is van Team Regie 
Breed, een apart team wordt gemaakt met een eigen teamleider. Jos blijft coördinator binnen dat 
team. Hij vraagt om in het vervolg ook Sema uit te nodigen voor dit overleg. Actie 9: Lot 
Johannes zegt dat de huisvesting van Vluchtelingenwerk op dezelfde locatie blijft. In februari wordt 
het pand gerenoveerd. Dan is er ook meer plaats voor partners om bijvoorbeeld één keer per week 
aan te sluiten. 
 

Actielijst. 
Nr. Onderwerp/omschrijving Actiehouder Status 

1. Plan Meedoen in Breda rondsturen aan 
partners.  

Carien Voeg ik bij 

2. Afspraak maken met Johannes en Ahmad 
om uitvoeringsplan maatschappelijke 
begeleiding door te nemen en aan te 
passen.  

Carien gepland 

3. Inplannen overleg m.b.t. stand van zaken 
fietslessen.  

Carien gepland 



4. Afspraak inplannen om te bespreken 
waarom aanvulling vanuit Humanitas niet is 
meegenomen in subsidieaanvraag 
Meedoen in Breda 

Carien gepland 

5. Contact opnemen met AVG-collega om te 
bezien welke mogelijkheden er zijn om 
portfolio te delen met taalaanbieders.  

Lot  

6. Overleg plannen t.b.v. het maken van een 
centrale afspraak voor warme overdracht 
vanuit het Digi-taalhuis (taalmaatjes).  

Carien Wordt uitgezet 

7. Delen brandbrief van grote werkgevers aan 
Minister, waarin aandacht wordt gevraagd 
voor de procedures t.a.v. werken zonder 
verblijfsvergunning 

Shirin  

8. Vragen vanuit NCB aankaarten in overleg 
bij Ministerie van Sociale Zaken: 

Helderheid verschaffen over procedures 
t.a.v. personen die al willen starten met 
inburgering voordat hun officiële 
inburgeringstermijn in gaat. 
Kunnen personen, die niet slagen voor 
het B2 examen zonder opnieuw 
examen te doen wel het B1 certificaat 
krijgen, als uit het B2 examen blijkt dat 
zij dit niveau wel hebben? 

Carien uitgezet 

9. Sema voortaan uitnodigen voor het overleg 
van dit waardenetwerk.  

Lot  

 


